

## Febuxostat

【OFEBU】Febuton® F.C. Tab 80mg/Tab

ATC Code : M04AA03

中文名：達理痛衣錠 《生達化學》

適應症：治療慢性痛風患者的高尿酸血症。不建議用於無症狀的高尿酸血症者。

藥理分類：**Antigout Agent; Xanthine Oxidase Inhibitor.**

用法用量：**Note:** It is recommended to take an NSAID or colchicine with initiation of therapy and may continue for up to 6 months to help prevent gout flares. If a gout flare occurs, febuxostat does not need to be discontinued.

**Administration:** orally, taken with or without food.

### **Dosage regimen:**

#### **Hyperuricemia:**

Initial: 40 mg QD; may increase to 80 mg QD in patients who do not achieve a serum uric acid level < 6 mg/dL after 2 weeks.

The dose may be increased further to 120 mg QD if clinically indicated (ACR guidelines [Khanna, 2012]).

不良反應：皮疹、噁心、關節痛、肝指數上升。

交互作用：

- Azathioprine: Febuxostat may increase the serum concentration of azathioprine. Risk X: Avoid combination.
- Mercaptopurine: Febuxostat may increase the serum concentration of Mercaptopurine. Risk X: Avoid combination.
- Didanosine: Febuxostat may increase the serum concentration of Didanosine. Risk X: Avoid combination.

注意事項：1.空腹或與食物一起服用皆可。  
2.服藥期間若發生尿色變深，皮膚或眼睛變黃、食慾嚴重不佳、或感覺極為乏力、右上腹不適或嚴重皮疹等之情形請立即就診。  
3.正在使用 azathioprine 或 mercaptopurine 的患者禁用 Febuxostat。

懷 孕 期：對懷孕婦女並未進行適當且有良好對照的試驗。潛在效益超過對胎兒的潛在風險時方可使用。

授 乳 期：Febuxostat 會分泌至大鼠乳汁中。不知道此藥是否會分泌至人類乳汁中。因為許多藥物會分泌至人類乳汁中，所以當 Febuxostat 用於哺乳婦女應小心。